
Komentář AHS ČR ke „společnému postupu“ v otevírání lyžařských středisek v Evropě – rozhodnutí 
Rakouska ze dne 2.12.2020 

 

Rozhodnutí Rakouska spustit zimní sezónu 24. prosince je vzhledem k jejich aktuální situaci 
pochopitelné. Je však třeba upozornit, že Rakousko je v boji proti koronaviru několik týdnů pozadu 
oproti České republice, která je ve fázi přechodu do 3. stupně a otevření podniků a služeb. Pokud 
bychom byli ve vyhodnocování zahraničních kroků poctiví, například Polsko právě oznámilo umožnění 
spuštění lyžařských vleků. Důvodem jsou mj. pozitivní dopady rekreace na čerstvém vzduchu. 

V tuto chvíli nemůžeme z načasování otevření lyžařských areálů v jiných zemích dělat jakékoliv 
závěry, stejně jako se neřídíme otevíráním škol v Německu či Belgii. V Česku jsme připravili funkční 
systém PES, který je mantrou vlády, jež by měla být předvídatelná. Pokud se PES dostane pod 
mezinárodní politický tlak, může se utrhnout ze řetězu a kousat do různých odvětví zcela mimo 
nastavený systém. Jsme toho názoru, že bychom měli v ČR prosazovat samostatnou, sebevědomou a 
racionální cestu a dodržovat pravidla nastavená dle PES. To by se mělo týkat i nastavení podmínek 
pro skiareály, hotely, restaurace a další služby v horských střediscích. Rozdílná pravidla mohou 
narušit celý trh. 

Rozumíme obavám z přeshraniční migrace za lyžováním, ale tento problém u nás nehrozí. Podíl 
zahraničních lyžařů v českých horských areálech bude naprosto minimální. Jsme však ochotni 
s vládou diskutovat i o variantě omezení zahraničních turistů a umožnění pobytu v horských 
střediscích především našim občanům, podobně jako Rakousko.  

Ohlížení se do zahraničí má také jedno další velké úskalí – kompenzace v Rakousku jsou nastaveny na 
50 % (v listopadu 80 %) loňských tržeb, běží dál kompenzace fixních nákladů, atd. Je zřejmé, že nic 
z toho by v České republice nepřipadalo v úvahu. 
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